

# FROCS News #12

## FRiends Of the Centaure Society

**10<sup>th</sup> Annual Meeting of the FROCS**  
**July 20/21, 2019 in D-65719 Hofheim/Germany**

### 1. T-Shirts

Some FROCS & Centaure Aficionados proposed to order special **t-shirts** like from Fruit of the Loom for the meeting. This will be done.

These t-shirts will **only be available at the meeting** at **€ 15.00/piece**.

They will feature this stylish print below. It is decently sized at ca. 10 cm OAL. It will be fixed to the area where a left breast pocket would be. Light colored ts will have black, the dark ones white print. Options to be had:

- Colors: **black, blue, red** or **white**,
- Shape of the neck: **crew** (round) or **V**,
- Sizes: **S, M, L, XL** and **XXL**.

If like to take advantage of this offer to order (a) very special t-shirt (s), please submit your order to Wolf by email at [office@niederast-roth.com](mailto:office@niederast-roth.com) **by June 20, 2019**. Please, specify in your email your quantity, options of color (s), neck style and/or size (s).

Regarding payment you have two alternatives: transfer to Wolf's below bank account or cash.

#### **Bank transfer:**

- # **Transfer** the your subject amount by **July 1, 2019** to the
- # Account **357 1932 01** of **Wolf D. Niederastroth** with
- # **Deutsche Bank AG, Frankfurt**
- # Reference **FROCS 2019, T-Shirt** and **your name**
- # IBAN **DE25 5007 0024 0357 1932 01**
- # BIC (SWIFT) **DEUTDEBFRA**

or pay cash upon arrival when you register in the club house of Schützenverein 1938 e.V. Hofheim.

**10. Jahrestreffen der FROCS**  
**20./21. Juli 2019 in D-65719 Hofheim/Deutschland**

### 1. T-Shirts

Einige FROCS & Centaure-Fans schlugen vor, fürs Treffen spezielle **T-Shirts** zur ordern, ggf. von von Fruit of the Loom. Das wurde veranlasst.

Diese T-Shirts wird es **nur beim Treffen** für **€ 15,00/Stück** geben,

Sie erhalten den dezenten ca. 10 cm langen und stilvollen Aufdruck unten, an der Stelle, wo man sonst eine linke Brusttasche findet, und zwar die hellen Hemden in schwarz, die dunklen in weiß. Folgende Optionen gibt's:

- Farben: **blau, rot, schwarz** oder **weiß**,
- Ausschnitt: **rund** oder **V**,
- Größen: **S, M, L, XL, XXL**.

Wenn Ihr dieses spezielle Angebot wahrnehmen möchtet, dann meldet Euch per Email bei Wolf ([office@niederastroth.com](mailto:office@niederastroth.com)). Gebt in Eurer Bestellung bitte die Anzahl der T-Shirts, gewünschte Farben (n), Ausschnitt bzw. Größe (n) **bis zum 20. Juni 2019** durch.

Bezahlen könnt Ihr per Überweisung auf Wolfs Bankkonto Überweisung unten oder Barzahlung



**2010 - 2019**

#### **Überweisung:**

- # **Überweisung** des entsprechenden Betrags bis zum **1. Juli 2019** auf das
  - # Konto **357 1932 01** von **Wolf D. Niederastroth** bei
  - # **Deutsche Bank AG, Frankfurt**
  - # Betreff **FROCS 2019, T-Shirt** und **Euer Name**,
  - # IBAN **DE25 5007 0024 0357 1932 01**
  - # BIC (SWIFT) **DEUTDEBFRA**
- oder zahlt bar bei Eurer Anmeldung im Clubhaus vom Schützenverein 1938 e.V. Hofheim.

# FROCS News #12

## FRiends Of the Centaure Society

### 2. Food and Drinks during the Meeting

**One thing is for sure you will not die of thirst or starve to death!** Because our Christian will stock extra for the meeting, soft drinks, bottled and draft beer.

Once you arrive go to the clubhouse of Schützenverein 1938 e.V., register and start a tab (no deposit needed) at the bar.

**Please, pay your dues before your departure.**

For those arriving on **Friday, July 19, 2019**, during the afternoon: Christian will pamper you with alcoholic and non-alcoholic beverages and the **set meal**.

From Saturday, July 20, 2019, Cornelia will support Christian behind the bar.

**Saturday, July 20, 2019:**

**Breakfast:** Coffee and a coffee machine are in the kitchen. Hence, you prepare your own coffee, please. Silverware is in the cupboard, marmalade, butter, cheese and sausage are in the fridge, Wolf will bring the fresh rolls early enough.

**Luncheon:** Wulf "Balli" Baltruschat, chief of the club will prepare one of his famous soups.

**Dinner:** Dieter "Bumble Bee" Hummel and his friends plan to surprise you with their BBQ. Cornelia und Christian are behind the bar to secure your proper fluid intake, ha.

*For the particularly hungry ones we might consider some coffee and cake between luncheon and BBQ...*

**Sunday, July 21, 2019:**

**Breakfast:** see Saturday.

**Luncheon:** surprise!

Please, let Wolf know at [office@niederastroth.com](mailto:office@niederastroth.com) if and when you like to join in the eating.

### 3. Gongs

**June 7, 2019** will be a **day to remember** for the FROCS & Centaure Aficionados in Germany. Because on that very day a palette from Hungary

### 2. Essen und Trinken während des Treffens

**Eines ist klar, Ihr werdet weder verdursten nach verhungern!** Denn Christian wird die Bestände an Soft-Drinks, Flaschen- und Fassbier extra für uns erhöhen.

Bei der Ankunft geht bitte zur Anmeldung im Clubhaus vom Schützenverein 1938 e.V. und last Euch an der Bar "erfassen" (kein Pfand).

**Eure Rechnung begleicht bitte vor Eurer Abreise.**

Für die, die bereits nachmittags am **Freitag, 19. Juli 2019** ankommen: Christian verwöhnt Euch gern, neben alkoholischen und nicht alkoholischen Getränken, mit Speisen von der **Tageskarte**.

Ab Samstag, 20. Juli 2019, unterstützt Cornelia Christian hinter der Bar.

**Samstag, 20. Juli 2019:**

**Frühstück:** Kaffee und eine Kaffeemaschine stehen in der Küche. Bereitet Euch bitte Euren Kaffee selbst. Besteck findet Ihr im Schrank, Marmelade, Butter, Käse und Wurst im Kühlschrank. Wolf bringt rechtzeitig die frischen Brötchen vorbei.

**Mittagsimbiss:** Wulf "Balli" Baltruschat und Vorstand des Clubs, wird eine seiner berühmten Suppen zubereiten.

**Abendessen:** Dieter "Bumble Bee" Hummel und seine Freunde möchten Euch mit Ihrem BBQ überraschen. Cornelia und Christian kümmern sich hinter der Bar darum, dass Ihr nicht verdurstet, ha.

*Für die besonders Hungrigen gibt's vielleicht zwischen Mittagsimbiss und BBQ etwas Kaffee und Kuchen...*

**Sonntag, 21. Juli 2019:**

**Frühstück:** s. Samstag

**Mittagsimbiss:** Überraschung

Bitte informiert Wolf ([office@niederastroth.com](mailto:office@niederastroth.com)), ob und wann Ihr mitessen möchtet.

### 3. Gongs

Der **7. Juni 2019** wird für FROCS & Centaure-Fans in Deutschland in die Annalen eingehen. Denn an jenem Tag wurde bei einem unserer Hauptsponso-

# FROCS News #12

## FRiends Of the Centaure Society

was delivered to one of our main sponsors, **Lutz Viertel GmbH**, with our 10 new steel targets and hooks.

In the target department we are ready now for the **Traditional Centaure Match** and the **Hofheim Top Gun - Shoot of our Sponsors** scheduled for July 20, 2019...

### 4. The Traditional Centaure Auction on July 20, 2019

Please note what the gun law says: if you are attending the meeting, live outside of Germany but are interested in the purchase of guns listed below you will need an EU or 3<sup>rd</sup> country export document, respectively. German buyers must possess a subject Gun license (red, yellow or green).

Single shot muzzle loaders are OTC in most countries incl. Germany.

Pictures of the guns are available from Wolf.

ren, der **Lutz Viertel GmbH**, eine Palette aus Ungarn mit 10 Stahlzielen samt Aufhängungen angeliefert.

Soweit es also um Ziele fürs **traditionelle Centaure-Match** und das **Hofheim Top Gun - Schießen der Sponsoren** geht, sind wir für den 20. Juli 2019 gerüstet...

### 4. Die traditionelle Centaure-Auktion am 20. Juli 2019

Das Waffengesetz führt aus, das Ausländische Teilnehmer am Treffen, die am Erwerb von unten gelisteten Waffen interessiert sind, dafür ein EU- bzw. Drittland-Exportdokument benötigen. Deutsche Staatsbürger müssen eine entsprechende Erwerbsgenehmigung besitzen (gelb, grün bzw. rot).

Einschüssige Vorderlader sind in den meisten Ländern frei verkäuflich.

Bilder der Waffen können bei Wolf angefordert werden

Lot	n	Model Modell	Finish Material	Barrel Lauf	Caliber Kaliber	Reserve Minimum
G1	1	Centaure Civilian 2 <sup>nd</sup> Variation BB	b/cc/sp	8"	.44	yes/ja
G2	1	Centaure Marshal 1 <sup>st</sup> Var. 2 <sup>nd</sup> Sub-Variation DD	hgp	5,5	.44	yes/ja
G3	1	Uberti Rem. NM 1863 Army BB	ss	8"	.44	yes/ja
G4	1	Uberti Rem. NM 1863 Army Field Conversion (custom conversion/BüMa-Arbeit) BB	b	8"	.44 Spez.	yes/ja
G5	1	Uberti Rem. NM 1863 Army Factory/Arsenal Conversion (custom conversion/BüMa-Arbeit) LJW	b/cc	8"	.44 Colt	yes/ja
G6	1	Pedersoli Plainsman Rifle Percussion	b	ca. 34"	.38	no/nein

Below items are OTC articles. Pictures or additional information on the goodies are available from Wolf

Unten gelistete Artikel sind frei verkäuflich. Bilder oder weitere Infos zu den Schätzen können bei Wolf angefordert werden.

Lot	n	Miscellaneous Sonstiges	Reserve Minimum
M1-2	1	Leather bag "Indian" beadwork/Ledersäckchen perlenbestickt nach "Indianerart"	no/nein
M3-6	1	Bundle of D & EN language gun books/Konvolut D & EN-sprachiger Waffenbücher	no/nein
M7	1	Book/Buch <b>Sword, W.:</b> The Historic Henry Rifle - Oliver Winchester's Famous Civil War Repeater	no/nein
M8	1	Book/Buch <b>Krappeis, T. &amp; Bründl, H.J.:</b> VIER FÄUSTE FÜR EIN BLAUES AUGEN - Wie der Wilde Westen nach Deutschland kam	no/nein
M9	1	Original Centaure RNMA mainspring/Originale Centaure RNMA-Hauptfeder	no/nein
M10	1	Book/Buch <b>Garton, G.:</b> Colt's Post War Models large book/Großformat	yes/ja
M11	1	Pair of black Justin boots US size 8B (as new worn only once)/Paar schwarzer Justin-Stiefel US-Größe 8B (einmal getragen, wie neu)	yes/ja
M12	1	Bundle (4) of D & EN language gun books/Konvolut (4) D & EN-sprachige Waffenbücher	no/nein
M13	2	Pair of silverish stud earring made from 9mm cartridge head with blue diamond cut stone is, makes nice grip embellishment/Paar silberfarbender Ohrstecker aus Boden von 9 mm Patronen, mit blauen Steinen mit Diamantschnitt	no/nein

Sorry, no further items can be accepted for the auction.

Es tut uns leid, wir können keine weiteren Artikel für die Auktion annehmen.

# FROCS News #12

## FRiends Of the Centaure Society

**5. Who is Coming to the 10<sup>th</sup> Meeting of the FROCS in Hofheim?**

**5. Wer kommt zum 10. Jahrestreffen der FROCS in Hofheim?**

Registrations per June 7, 2019:

Anmeldungen per 7. Juni 2019:

Name	Vorname	FROCS #	Alias	MM	V/H
Niederastroth	Wolf D	2	Long Johns Wolf	1875NC	H
Hummel	Dieter	7	Bumble Bee	1875NC	H
Mayer	Michael	30	Socks	1875BP	H
Schelenz	Erik	44	Erik Fridjoffson		
Nedbal	Karl	50	Luger Master		
Meulen van der	Michael	56	Archangel	FM	H
Schmierer	Klaus	63	Fir Mountain Ranger	1870	V
Baltruschat	Wulf	69	Balli	1875	V
Roehr	Georg	70	Doc Holliday		
Zimmermann	Manfred	71	Manolito	1870	V
Mumme	Klaus	77	Sliding Horse		
Volp	Rainer	86	Cougar	FM	V
Stracke	Manfred	93	Doc Hollywood		
Ullrich	Jörg	99	Magic Joe	1870	H
Tak	Stefan	114	Quax	1870	H
Standke	Ingo	140	Cheyenne Wolf	1870	H
Theisen-Niederastroth	Cornelia	157	American Spirit		
Gloystein	Michael	158	MacGloy	FM	V
Zimmermann	Gudrun	162	Änni		
Bamberg	Bernd	176	Bernie	1870	V
Lutzmayr	Christa	183	Green Thumbs		
Gräber	Erwin	189	Kid O*Folliard		
Viertel	Lutz	196	Doc Richards		
Neuf	Helmut	211	Hutzy	1870	H
Gorzawski, Dr.	Waldemar	212	Dr. Gee		
Reitmeyer	Georg	213	The Fox		
Stollenwerk	Ernst	214	Alaska Wolf	1870	H
Aubertin	Vera	215	Snow Crow	1870	H
Schmierer	Birgitta	220	Papillon	1870	V
Baltruschat	Lena		Mrs. Stark	1875	V
Baltruschat	Ina		Gun Antje	1875	V
Baltruschat	Lilly		Lillyfee	1875	V
Baltruschat	Lou		Spencer	1875	V
Hegeler	Andreas		Mr. Speaker		
Hummel	Ulla				
Schmerberg	Marlou				
Vogt	Christian		Lord Reeve		

# FROCS News #12

## FRiends Of the Centaure Society

### 7. And Finally ...

You should be registered by now. Because we will close the registration by June 30, 2019! If you wish to attend the meeting the actualized Preliminary Program, Announcement, Categories and Registration are attached for your convenience.

Please, complete the registration even if you are not competing in the Centaure Match. We need registrations also from visitors/guests to properly organize. Email it to Wolf D. Long Johns Wolf Niederastroth at [wolf@1960mma.org](mailto:wolf@1960mma.org), or fax to +49-6192-901293, please.

If you have any questions regarding the

- **Centaure match:** check back with **Socks** at [michael-mayer1@gmx.de](mailto:michael-mayer1@gmx.de) or **Archangel** at [michaelvandermeulen@t-online.de](mailto:michaelvandermeulen@t-online.de),
- **Hofheim Top Gun – Shoot of the Sponsors:** check with **Magic Joe** at [zauberquatschkopp@gmail.com](mailto:zauberquatschkopp@gmail.com),
- **Exhibition:** check with **Cheyenne Wolf** at [is-ital-technica@net-cologne.de](mailto:is-ital-technica@net-cologne.de),
- **Everything else:** check back with Wolf.

C u all in Hofheim.

Thanks and best regards,

The Pard

FROCS #1 Panhandle Paden & FROCS #2 Long Johns Wolf

[www.1960nma.org](http://www.1960nma.org)

June 10, 2019/The Pard

### 7. Und schließlich ...

solltet Ihr inzwischen angemeldet sein, denn nach dem 30. Juni 2019 geht nichts mehr. Wenn Ihr zum Treffen kommen möchtet, sind der Einfachheit halber das aktualisierte Vorläufige Programm, Ausschreibung, Wertungsklassen und Anmeldung angehängt.

Bitte, füllt die Anmeldung aus, auch wenn Ihr das Centaure-Match nicht mitschießt. Wir benötigen auch Anmeldungen der Besucher/Gäste zwecks Organisation. Mailt sie an Wolf D. "Long Johns Wolf" Niederastroth ([wolf@1960nma.org](mailto:wolf@1960nma.org)) oder faxt an +49-6192-901293.

Ihr habt Fragen in Sachen

- **Centaure-Match:** mailt an **Socks** ([michael-mayer1@gmx.de](mailto:michael-mayer1@gmx.de)) oder **Archangel** ([michaelvandermeulen@t-online.de](mailto:michaelvandermeulen@t-online.de)),
- **Hofheim Top Gun – Schießen er Sponsoren:** mailte an **Magic Joe** ([zauberquatschkopp@gmail.com](mailto:zauberquatschkopp@gmail.com)).
- **Ausstellung:** mailt an **Cheyenne Wolf** ([is-ital-technica@net-cologne.de](mailto:is-ital-technica@net-cologne.de)),
- **den ganzen Rest:** mailt an Wolf.

Wir seh'n uns in Hofheim.

Danke und liebe Grüße,

The Pard

FROCS #1 Panhandle Paden & FROCS #2 Long Johns Wolf

[www.1960nma.org](http://www.1960nma.org)

10. Juni 2019/The Pard

FROCS



Unite